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Zápis z 2. plenárního zasedání Rady vlády pro informační 

společnost 

Termín zasedání: 25. listopadu 2022 od 9:00 do 11:00 hod. 

Místo konání: Starý tiskový sál Strakovy akademie, Úřad vlády ČR, Praha 1 

Účastník Funkce Úřad 

Martin Archalous Host Úřad vlády České republiky 

Ivan Bartoš Předseda RVIS Vláda ČR 

Michal Bláha Zástup P.Peckové Asociace krajů České republiky 

Radek Brázda Člen Svaz měst a obcí ČR 

Radoslav Bulíř Člen Ministerstvo financí 

Monika Callerová Host Úřad vlády České republiky 

Blanka Cupáková Člen Ministerstvo obrany 

Petr Dvořák Člen Bezpečnostní informační služba 

Ondřej Filip Člen CZ.NIC 

Josef Holubík Zástup Z.Jůzlové Národní bezpečnostní úřad 

Milena Jabůrková Místopředsedkyně Svaz průmyslu a dopravy ČR 

Luděk Janeček Člen Vojenské zpravodajství 

Václav Jelen Člen Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 

Jiří Kárník Zástup S.Botkové Úřad pro ochranu osobních údajů 

Tomáš Krejčí Místopředseda NÚKIB 

Eva Krumpová Člen Český statistický úřad 
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Vladimír Kudyn  Člen Správa státních hmotných rezerv 

Petr Kuchař 
Člen a zástup 
D.Slámy 

Ministerstvo vnitra 

Miloslav Marčan Zástup P.Očka Ministerstvo průmyslu a obchodu 

Jan Míča Místopředseda RVIS Úřad vlády 

Filip Minář Zástup J.Kotalíkové Úřad vlády 

Eva Pavlíková 
Místopředsedkyně 
RVIS 

Česko.Digital 

Tomáš Pešava Zástup B.Fajkusové Ministerstvo zahraničních věcí 

Tereza Pluskalová Host Úřad vlády České republiky 

Ondřej Profant Stálý host Úřad vlády České republiky 

Marek Pur Stálý host NAKIT 

Miroslav Rychtařík Zástup J.Havlíkové 
Kabinet Ministryně pro vědu, výzkum a 
inovace 

Tomáš Šimek Člen Úřad pro zahraniční styky a informace 

Karel Štencel Člen Český úřad zeměměřický a katastrální 

Hana Tajčová Zástup R.Daňhela Ministerstvo spravedlnosti 

Petr Tiller Host Ministerstvo vnitra 

Anna Urbanová 
Host Úřad vlády České republiky 

Lucie Vaníčková Host NAKIT 

Karel Váchal Zástup L.Němce Ministerstvo dopravy 

Roman Vrba Člen Ministerstvo vnitra 

Daniel Všetečka Člen Ministerstvo průmyslu a obchodu 
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Program jednání: 

1.  Zahájení jednání a schválení programu (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

 

2.  Nová organizační struktura RVIS a implikace (PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

 

3. Informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., 

předseda RVIS) 

3.1.  Aktuální stav projektu  

3.2. Pozice a kompetence RVIS v novém konceptu  

3.3. Informace o základních registrech ROB, ROS, RÚIAN - aktuální stav analýzy 

dopadu jejich přesunu do DIA   

 

4. Agendy AI Akt a EUCS  - současný stav, body k řešení  a harmonogram dalších 

kroků (Mgr. Jan Míča, vedoucí oddělení evropské digitální agendy ÚV ČR) 

 

5. Různé 

5.1. Datové schránky – stav, krátkodobý a dlouhodobý výhled (Ing. R.Vrba, ředitel 

odboru eGov MV) 

5.2. Rodná čísla – stav, další kroky (Ing. P. Kuchař, ředitel odboru OHA MV) 

5.3. Provozní záležitosti – termíny zasedání v první polovině 2023; upozornění na 

úkoly vyplývající z přípravy výroční zprávy 

 

6. Ukončení 

 

Jan Waraus Zástup M.Antošové Ministerstvo zemědělství 

Lenka Zátorská Host Úřad vlády České republiky 

Lukáš Zelený Zástup H.Továrkové Český telekomunikační úřad 

Martin Zeman Zástup M.Blahy Ministerstvo zdravotnictví 

Jan Zmij Zástup P.Smolíkové Ministerstvo kultury 
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1) Zahájení jednání  

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., zahájil plenární zasedání Rady vlády pro informační společnost 

(dále jen „RVIS“ nebo „Rada“) a po prověření usnášeníschopnosti (přítomno 32 členů nebo 

jejich řádně nominovaných zástupců z celkového počtu 42 členů RVIS) a po přivítání všech 

přítomných prohlásil jednání za zahájené.  

 

Následně představil předseda RVIS přítomným navržený program. Upozornil, že vždy cca 

polovina časové dotace bude věnována prezentaci tématu, druhá polovina času bude 

věnována diskusi. Dotazy, které nebude možné ve vyhrazeném čase zodpovědět, budou 

zaznamenány a zodpovězeny e-mailem. Zmínil, že je potřeba pro účely záznamu mluvit do 

mikrofonů. 

 

O slovo se přihlásil Ing. Karel Štencel, místopředseda ČUZK,  a apeloval na to, aby byl bod 

3.3 vzhledem k závažnosti prodiskutován na půdě plenárního zasedání osobně i pokud by se 

diskuse dostala do časového skluzu. Předseda RVIS vzal žádost na vědomí. 

 

Předseda RVIS nechal o představeném programu hlasovat.  

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U1: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně 

schválila navržený program zasedání. 

 

2) Nová organizační struktura RVIS a implikace 

Předseda RVIS členy informuje o postupu prací posledních dvou měsíců na nové 

organizační struktuře RVIS, která navazuje na schválený statut. Zdůrazňuje, že je potřeba 

upravit stávající strukturu RVIS, aby byla strukturou akčnější dvouúrovňovou, která 

podporuje digitální priority místopředsedy vlády pro digitalizaci a zároveň dává prostor 

odborníkům propojovat se nad řešeními podstatných témat z oblasti digitalizace a získat 

k tomu potřebný mandát. Cílem je nastolit novou organizační strukturu k 1. 1. 2023. 

V říjnu administrativní aparát RVIS oslovil všechny dosavadní předsedy, tajemníky, popř.  

kontaktní osoby výkonných a pracovních výborů a skupin s žádostí o soupis činností za 

poslední rok a plány činnosti na 2023.  

V rámci evaluace byl dotazník poslán na 40 jednotek (5 výkonných/řídících výborů;15 

pracovních výborů a 20 pracovních skupin). Odpovědělo 28 jednotek, z toho 4 navrhují sami 

uzavření, 4 nevykazují tento rok činnost především z důvodů již naplněných cílů a 20 

jednotek vykazuje činnost v 2022.  

S 12 jednotkami ze 40 nebyl navázán kontakt ani po opakovaném avízu. 

Závěrem evaluace je snížit počet entit ze 40 na 28 a posílit vedení 3 výborů ze 4 stávajících 

výborů. Obsazení funkcí předsedů výborů by mělo proběhnout do konce roku 2022. 
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Detaily ke zrušení 12 entit: 

Zrušit k 31.12.2022 entity, které sami navrhují své zrušení:  

 PS pro přípravu prováděcího dokumentu IROP 2021-2027;  
 Stálý pracovní výbor pro Národní koordinaci rozvoje sítí nové generace;  
 Pracovní výbor pro konektivitu socioekonomických aktérů 

Zrušit k 31.12.2022 nečinné pracovní skupiny 

 Původní název: Pracovní výbor pro uživatelsky přívětivé a efektivní on-line služby pro 
občany a firmy 

 Původní název: Pracovní výbor pro rozvoj celkového prostředí podporujícího digitální 
technologie 

 Původní název: Pracovní výbor pro efektivní a centrálně koordinované ICT veřejné 
správy 

 Původní název: Efektivní úřad veřejné správy 
 Pracovní skupina pro hodnocení projektů IROP 2021-2027 
 Pracovní skupina pro architekturu 
 Pracovní skupina pro legislativu 

Společný řídící výbor pro eGovernment a služby informační společnosti bude zrušen po 
dohodě s MV k 30.6.2023 

Předseda RVIS sdělil, že zrušené entity předají know-how výboru nebo pokud nefunguje pak 
sekretariátu. 

Zachování některých „nečinných pracovních skupin“ a oživení 

 Pracovní skupina pro zvýšení kapacit a kompetencí zaměstnanců ve veřejné správě 
 Původní název: Pracovní výbor pro digitalizaci stavebního řízení a územního 

plánování 

Předseda RVIS představil harmonogram dalších prací vedoucích k nové organizační 
struktuře, platné k 1. 1. 2023: 

 ke schválení nové organizační struktury dojde na zasedání předsednictva RVIS 20. 
12. 2022 

 ke zrušení vybraných pracovních skupin dojde k 31. 12. 2022.  

Následně předseda vyzval k diskuzi, kde se o slovo přihlásil M. Marčan (MPO), který 
s ohledem na zaslaný organigram žádá, aby bylo MPO - odbor stavebnictví přizváno 
k jednání ohledně výborů a pracovních skupin věnující se digitálního stavebnictví, BIM apod. 
Zároveň žádá, aby jednání bylo svoláno co nejdříve s ohledem na představené termíny.  

Slova se ujímá K. Štencel (ČÚZK), který se taktéž vyjadřuje k části RVIS věnující se 
digitalizaci stavebnictví a podotýká, že pokud by byl nadřízený výbor zrušen, neví, jak se 
skupina Koordinační rada správců Digitální mapy VS a DTM bude s ostatními koordinovat. 
Pan Štencel zároveň potvrzuje, že  nadřízený výbor ani jiné pracovní skupiny mimo jeho 
skupiny v sekci „Digitalizace stavebnictví a územního plánování “ nefungovaly a toto činilo 
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práci jeho skupiny problémy včetně nemožnosti jmenovat a odvolávat členy. Poděkoval 
předsedovi RVIS a sekretariátu RVIS za pomoc v této věci. 

Předseda RVIS podotýká, že pracovní skupiny/výbory, které jsou funkční, se rušit nebudou, 
a zároveň potvrzuje, že avizované jednání proběhne v nejbližší době. 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U2: Rada vlády pro informační společnost souhlasí 

jednomyslně s předloženým postupem pro zjednodušení organizační struktury RVIS na 

dvoustupňovou a přípravu RVIS na větší podporu digitálních priorit. 

 

3.1) Informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace 

Aktuální stav projektu 

Následně předseda RVIS otevírá další téma, kterým jsou Informace o Transformaci 

koordinace a řízení digitalizace: Aktuální stav projektu.  

Představuje vývoj projektu od konce září 2022, kdy informoval o projektu na minulém 

plenárním zasedání. 

Přítomné členy předseda RVIS informuje o tom, že návrh příslušného zákona prošel 2.čtením 

dne 8.10.2022 a 3. čtením dne 16. 11. 2022. Půjde-li vše podle plánu, bude schválen na 

prosincové schůzi Senátu a poté předán prezidentovi ČR k podpisu. Bude-li návrh vrácen 

Senátem či prezidentem, bude to znamenat zdržení procesu max. o měsíc.  

Informuje, že proběhlo jednání s vlastníkem a prohlídka nových prostor Na Vápence, Praha 3 

(současné sídlo SZR a Státní pokladny), přičemž prostory se aktuálně upravují pro potřeby 

DIA. Zároveň proběhly setkání se zaměstnanci dotčených útvarů -  3. 10. se všemi dotčenými 

zaměstnanci MV, 24.10. se zaměstnanci NAKIT, 9.11. pouze se zaměstnanci OHA MV, 16.11. 

setkání se zaměstnanci odboru eGov MV.  

Byla načtena nová kapitola DIA do státního rozpočtu. 

Zároveň probíhají další práce na denní operativě, tedy soupisy majetku, soupisy benefitů 

zaměstnanců, příprava spisové rozluky, pořízení licencí na provozní systémy.  

Předseda RVIS informuje, že je vypsáno výběrové řízení na ředitele DIA. Po výběrovém řízení 

bude ředitel DIA jmenován vládou na základě  doporučení předsedy RVIS. Již nyní se 

přihlásilo do výběru několik zajímavých kandidátů.  Pohovory budou probíhat do 15. 12. 2022. 

Předseda RVIS dává velký důraz na transparentnost výběru. Osoba ředitele DIA je pro úspěch 

projektu DIA naprosto zásadní.  

Dne 23. 11. 2022 byl vládou jmenován zmocněnec pro přípravu DIA Ing. Michal Pešek (SZR), 

který bude činit nezbytné úkony do jmenování ředitele.  

Následně předseda RVIS vyzývá přítomné k diskuzi, čehož nikdo z členů nevyužil. 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U3: Rada vlády pro informační společnost bere jednomyslně 

na vědomí podané informace o projektu Transformaci koordinace a řízení digitalizace: 

Aktuální stav projektu. 
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3.2) Informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace 

Pozice a kompetence RVIS v novém konceptu 

Předseda Rad členům sděluje, že se jedná o zásadní bod.  

Smyslem je oddělit politické řízení a provoz, tak jako je tomu například v Evropské komisi, kde 

politické řízení zajišťuje komisař a provoz zajišťuje generální ředitel.  

DIA bude odborným orgánem, který bude zajištovat operativu a její ředitel bude mít agendu 

digitalizace jako svou hlavní náplň práce. Takováto agenda se neobejde bez politického 

vedení a hlasu ve vládě. Toto zajistí předseda RVIS.  

Jedná se o uspořádání inspirované osvědčeným způsobem v případě Legislativní rady vlády, 

která je vrcholným poradním orgánem vlády, s vysokou autoritou a prestiží, ale denní běh 

tvorby zákonů a vyhlášek zajišťují legislativci na ministerstvech. 

Úkolem RVIS v novém uspořádání bude schvalovat koncepce a strategické dokumenty a de 

facto určovat směr, kterým se bude DIA ubírat. Koncepce a strategické dokumenty bude 

schvalovat plenární zasedání RVIS (všichni členové).  

RVIS bude umístěn u Úřadu vlády, obdobně jako LRV. 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U4: Rada vlády pro informační společnost bere jednomyslně 

na vědomí podané informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace: Pozice a 

kompetence RVIS v novém konceptu. 

 

3.3) Informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace 

Informace o základních registrech ROB, ROS, RÚIAN – aktuální stav 

analýzy dopadu jejich přesunu do DIA 

 

Předseda RVIS podává krátký úvod k tématice základních registrů a proběhlým pracím: 

 V srpnu 2022 bylo zahájeno jednání k převodu registrů neformální pracovní skupiny u 

p. nám. Vokáče. Jednání se účastnili zástupci ÚV, MV, ČÚZK, ČSÚ. 

 Koncem října proběhlo druhé jednání této skupiny, 

o kde byly prezentovány celkem 4 analýzy k převodu registrů. 

 dvě pro ROB od MV skončily s rozdílnými doporučeními.  

 dále analýzy ROS od ČSÚ a RÚIAN od ČÚZK.  

o výstupem jednání bylo, že  

 ÚV ve spolupráci s OHA do konce listopadu 2022 připraví souhrnnou 

analýzu a výhled rozvoje ZR při centrálním řízení ZR.  

 MV zanalyzuje a navrhne možný budoucí status Rady pro Základní 

registry  

Dále předseda RVIS prezentuje dosavadní závěry z jednání/analýz na konci října 2022, kdy  

 ÚV/DIA navrhl přenést věcnou a technickou správu ROB, ROS a RÚIAN od 2024 na 

DIA.  

 MV dodalo dvě analýzy  a poskytlo různé pohledy: 
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o OHA podporuje návrh ÚV/DIA 

o věcní správci MV doporučují pouze převod technické správy ROB, 

 ČSÚ souhlasí s převodem technické správy ROS na DIA, nikoliv však s převodem 

věcné správy,  

 ČÚZK u RÚIAN nesouhlasí se změnou současného stavu.  

ÚV spolu s OHA připravuje do konce listopadu 2022 analýzu podporující a obhajující 

přenesení věcné správy pod DIA, které dostanou členové pracovní skupiny k připomínkování.  

Výstupem bude doporučení pro rozhodnutí vlády případně návrhy variant pro jednání na 

politické úrovni.  

Slova se ujímá náměstek MV pan Vokáč: 

 komentuje historii vzniku analýzy: Zdůrazňuje, že zmíněná analýza vzniká na základě 

úkolu vlády daném místopředsedovi pro digitalizaci  - ve spolupráci s MV zpracovat 

analýzu pojednávající o celkové vizi a koncepci základních registrů i o jejich převodu, 

přínosech i rizicích.  

 Zdůrazňuje, že při přípravách zákona na zřízení DIA vznikl požadavek na převod 

ROBu pod DIA s čímž MV nesouhlasilo. Stanovisko MV bylo, že pokud by došlo 

k převodu, měly by se převádět za určitých předpokladů i ostatní registry.  

 Upozorňuje na to, že MV má jasné stanovisko, není rozpolcené, nicméně existuje více 

vstupů v rámci analýzy, což  je odrazem velmi živé diskuze.  

 V současné chvíli jsou zpracovány 4 vstupní analýzy ( ad výše) a teď se čeká na 

vyjádření ÚV. 

 Je důležité si uvědomit, že registry se nepřevádějí proto, že jsou na svých stávajících 

platformách nefunkční.  

o Naopak základní registry jsou funkční, spravovány úřady/osobami mající jak 

odborné dlouhodobé know-how a tak silný lidský vztah k vedení registrů.  

V současné chvíli se čeká na objasnění přidané hodnoty této transakce 

(=převodu registrů) 

 Vyvrací argument, že registry by měly být pod DIA převedeny z důvodu koordinačních.  

o Domnívá se, že tento argument není dostatečným argumentem, neboť 

koordinační nástroje lze vytvořit i jinak a je to jeden z důvodů, proč se bude 

zvažovat postavení Rady základních registrů - např. navýšení kompetencí. 

Navrhuje, aby předmětná analýza byla předmětem jednání Rady.  

 Doporučuje, aby se RVIS zabýval materiálem k převodu registrů. 

 

Slova se následně ujímá E. Krumpová (ČSÚ): 

 potvrzuje slova p. náměstka Vokáče 

 opakovaně žádá, aby zástupci, kterých se převod registrů týká, mohli spolupracovat 

na celkové analýze. Tedy, aby byli přizváni k tvorbě celkové analýzy a  aby 

v podkladech byly zahrnuty analýzy jednotlivých dotčených úřadů.  

 Upozorňuje, že analýza má být odevzdána do 30.11.2022 (den jednání byl 25.11.22). 

 Ptá se, zda je nutné nyní dávat převod registrů jako prioritu DIA? Nebylo by lepší 

nastavit komunikaci mezi DIA a dalšími institucemi? Neměla by se DIA zabývat v této 

fázi více strategičtějším cílem než registry, které fungují?  
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 ČSÚ rád technickou část převede, ale u věcné se domnívá, že to není úkolem DIA. 

Jedná se o metodické záležitosti, metodickou podporu jednotlivým editorům, atd. 

Slova p. Krumpové doplňuje p. náměstek Vokáč (MV), který má za to, že pokud se mluví o 

analýze ÚV, tak se jedná o analýzu s termínem dodání do 30.11.22, která se připojí ke 

vstupním analýzám jednotlivých úřadů (ČSÚ, ČUZK, 2x MV) a na celkové analýze se bude 

pracovat v rámci ustanovené skupiny.  

Slova se ujímá předseda RVIS a podotýká, že  

 DIA se připravuje více než 8 měsíců a v rámci převodu se bavíme o roku 2024.  

 Cílem DIA rozhodně není „vyrvat“ 3 registry. Cílem DIA pro 2023 je technický upgrade 

registrů, dále aby bylo více sdílených dat v kontextech mezi ministerstvy, měli prototyp 

aplikace eWallet, digital skills framework atd.  

 

Po předsedovi Rady se slova ujímá K. Štencel (ČÚZK): 

 ČÚZK  se záměrem převodu základních registrů pod DIA nesouhlasí 

 Ptá se, zda předseda Rady jako spolupředkladatel zmiňovaného materiálu počítá 

s tím, že bude materiál pro vládu doprovázen oficiálním stanoviskem RVIS 

doporučujícím nebo nedoporučujícím? Poukazuje na zmiňovanou analogii stanovisek 

RVIS se stanovisky LVR u vládních materiálů a dále na fakt, že RVIS má dle statutu 

článku 2 vytvářet stanoviska.  

o Bude tedy prostor, aby RVIS rizika komentoval  a vytvořil oficiální stanovisko? 

Tedy, že by celkový materiál (včetně 4 vstupních analýz obsahující rizika 

převodu) byl projednán členy RVIS v rámci jednání nebo per rollam?  

Předseda Rady z časových důvodů navrhuje, aby se vyjádřilo spíše Předsednictvo na základě 

doporučení pracovních skupin/výborů.  

 

K. Štencel se ptá, jak se členové pléna RVIS dozví o rizicích zřetelně formulovaných  

v analýzách vytvořených ČUZK, ČSÚ, MV? Považuje registry za zcela zásadní věc pro 

fungování celé veřejné správy. Dále dodává, že základní registry fungují. Skutečnost, že MV 

neobnovovalo HW, není důvodem pro pochybnosti o správnosti koncepce vedení registrů. 

Principy fungování, dané v Zákonem o základních registrech, jsou dle něj v pořádku. 

 

Předseda RVIS odpovídá, že materiály vytvořené ČUZK, ČSÚ, MV bude mít celé plénum 

k dispozici, nicméně navrhuje, aby hlasovalo z časových důvodů Předsednictvo.  

 

Slova se ujímá M. Blaha (MZD):  

 analýza ÚV k základním registrům bude dána členům pracovní skupiny 

k připomínkám a následně se bude pracovat dohromady na tvorbě celkové 

analýzy. 

 Považuje za fér, aby se RVIS k analýze vyjádřil.  
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E. Krumpová (ČSÚ) se následně ptá, kdy bude analýza UV/OHA k dispozici případně 

k připomínkám. 

Předseda RVIS říká, že termín konce listopadu pro analýzu UV/OHA by měl být dodržen. Do 

konce roku by měly být zpracovány závěry z pracovní skupiny, které by měli také obdržet 

členové RVIS. 

 

P. náměstek Vokáč (MV) upozorňuje, že materiál vládě by měl být předložen do konce roku. 

Zároveň je potřeba dle jednacího řádu vlády počítat s 10 denním meziresortním 

připomínkovým řízením. Při dodání analýzy 30. 11. 22 se domnívá, že materiál vládě bude 

předložen spíše okolo 15. 1. 2023.  

E. Krumpová upozorňuje, že dodržení termínu je splnitelné „50:50“ 

a nerada by, aby pracovní skupina se musela k zaslané analýze vyjádřit třeba do druhého dne 

na úkor preciznosti výstupů. Navrhuje kompromisní řešení – správci základních registrů by 

měli mít možnost vysvětlit předsednictvu RVIS podklady. 

Předseda RVIS navrhuje, aby v rámci projednávání na Předsednictvu byli k tomuto tématu 

přizváni příslušní zástupci jednotlivých úřadů spravujících základní registry. 

 

V rámci diskuze se Mgr. Kárník (ÚOOÚ) upozorňuje, že ÚOOÚ se neúčastní/nebyl přizván 

k pracovním skupinám, přestože analýza má na ÚOOÚ zásadní dopad a měl by mít informace 

o rozvojových plánech. Přeje si být přizván k jednání Předsednictva 20.12.2022. 

 

Dále se hlásí správce registru RPP, že si přeje být také zahrnut do jednání Předsednictva.  

 

Následně probíhá diskuze o finálním znění usnesení. 

 

Přijaté usnesení č. 2022/011/25/U5: Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí 

podané informace o Transformaci koordinace a řízení digitalizace: Informace o základních 

registrech ROB, ROS, RÚIAN – aktuální stav analýzy dopadu jejich přesunu do DIA.  

Rada vlády pro informační společnost ukládá ÚV a OHA, aby výsledky analýzy poslala na 

vědomí členům RVIS. Předsednictvo RVIS za účasti zástupců členů pracovní skupiny o 

základních registrech ROB, ROS, RÚIAN tento materiál projedná a vydá stanovisko.  

Výsledky hlasování 

PRO: 31 z 32 přítomných členů respektive nominovaných zástupců 

Mgr. Kárník (ÚOOÚ) se zdržel hlasování.  

 

4) AI Akt a EUCS - současný stav, body k řešení a harmonogram 

dalších kroků 
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Předseda RVIS předal slovo Mgr. Janu Míčovi, aby představil následující bod AI Akt a EUCS  

- současný stav, body k řešení  a harmonogram dalších kroků.  

J. Míča informuje o European Cybersecurity Certification Scheme for Cloud Services (EUCS), 

kdy na základě Cybersecurity Act z roku 2018 vzniká implementační akt pro cloudovou 

certifikaci. Jedná se o bezpečnostní opatření (vč. lokalizace na EU trhu), kde netransparentní 

způsob projednávání (bez zahrnutí Rady a členských států) vyvolal reakci stakeholderů a 

některých členských stát, kteří volají po větším zapojení členských států a stakeholderů. 

Zmiňuje reakci CZ PŘES, kdy 3. 10. 2022 došlo k zařazení tématu na pracovní skupinu Rady, 

kdy EK požádala o vnesení transparentnosti a informací. Následně EK přislíbila součinnost s 

agenturou ENISA a představení implementačního aktu Vánoc 2022.  

Jako další zmiňuje Mgr. Míča Akt o umělé inteligenci (AI Akt), kde po 18 měsících 

vyjednáváních v Radě EU dosáhlo CZ PRES jednomyslné dohody 27 členských států EU. 

Informuje, že CZ PRES investovalo nesčetně hodin času na přípravu kompromisních návrhů. 

Členské státy potvrdily na konci října posunutí textu do další fáze a finálně bude potvrzeno na 

Radě ministrů pro telekomunikace dne 6. prosince 2022. Dohoda je vyváženým výsledkem 

mezi zájmy spotřebitelských, nevládních a byznysových hráčů. Na jedné straně jsou typicky 

proinovačně orientované země, na straně druhé zase země, které kladou důraz na silnější 

ochranu spotřebitelů a základních práv. Dalším postupem je, že SE PRES začne v roce 2023 

vyjednávání s Evropským parlamentem.  

V závěru informuje Mgr. Míča o budoucnost výboru a pracovní skupiny týkající se evropské 

agendy v RVIS. Vzhledem k přípravám a realizaci CZ PRES probíhala v 2022 komunikace 

členů Výboru pro jednotný digitální trh v Evropě (DSM) na ad hoc a na operativní bázi. Setkání 

Výboru DSM proběhne 25. 11. 2022 (tedy hned po plenárním zasedání). V návaznosti na 

úpravy fungování RVIS a jejích částí dojde od 1. 1. 2023 k zániku Výboru DSM. Dosavadní 

cíle Výboru DSM bude realizovat Výbor pro Česko v digitální Evropě (ČDE), který v roce 2022 

nevykazoval činnost. Tímto deklaruje, že výbor ČDE oživí, aby plnil svou významnou funkci. 

Jako jeden z prvních úkolů si výbor dává aktualizaci statutu vč. aktualizace členů (např. i 

bezportfejní ministři či jejich zástupci).  

Ivan Bartoš poděkoval za vystoupení a vyzval členy k diskuzi, čehož využila M. Jabůrková 

(SPČR). Poděkovala za cloudový akt a vyzvala k diskuzi francouzského postoje na 

avizovaném následujícím jednání výboru. Zároveň zmiňuje, že samotné návrhy jsou jedna 

věc, ale zmiňované akty jsou zásadně měněny pozměňovacími návrhy států/stakeholderů, 

které zásadně celý akt mění. Dle ní je určitě nezbytné mít důkladné analýzy dopadu a radši 

by ještě ocenila prostor pro diskuzi.  

Ivan Bartoš tato slova de facto potvrzuje, ale podotýká, že každý trh je tak různorodý a 

neškáluje se.  

E. Pavlíková se ptá, zdali je myšleno i na digitální vzdělávání. M. Jabůrková (SPČR) i J. Míča 

(ÚV) sděluji, že se zdůrazňuje především zvýšení povědomí a informovanosti.  

T. Krejčí (NÚKIB) podotýká, že se snaží dostát kompromisu s ohledem na všechny 

zúčastněné.  

Následně I. Bartoš uzavírá diskuzi s informací ohledně vzdělávání. Upozorňuje na „EU Digital 

Competencies Citizen Framework“ dokument cca o 80 stránkách, který má mířit ke zvýšení 
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digitálních kompetencí od seniorů po děti. Pro rok 2023 by rád akceleroval výrazně získávání 

digitálních kompetencí a chystaný Framework představí na dalším jednání RVIS.  

 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U6: Rada vlády pro informační společnost bere jednomyslně 

na vědomí podané informace o AI Aktu a EUCS – současný stav, body k řešení a 

harmonogram dalších kroků. 

 

5.1) Různé: Datové schránky – stav, krátkodobý a dlouhodobý 

výhled 

Předseda RVIS přechází k bodu Různé, kde dopředu avizuje nahlášená tři témata: Datové 

schránky, Rodná čísla a provozní záležitosti týkající se RVIS jakými jsou termíny zasedání 

pro nadcházející rok a další.  

Následně předává slovo Ing. Romanu Vrbovi, řediteli odboru eGovernmentu, který informuje 

datových schránkách, které od 1.1.2023 budou mít povinně všechny podnikající fyzické osoby 

a nepodnikající právnické osoby. Tato povinnost měla platit i pro fyzické osoby, nicméně byl 

načten pozměňovací zákon v rámci schvalování DIA, který tuto povinnost ruší. Upozorňuje, 

že není pravda, že by datovky nebyly připraveny ba naopak, technicky jsou velmi dobře 

připraveny.  

Informuje o probíhající kampani, kdy dochází k soustavnému nárůstu zřizování datových 

schránek, kdy za září 2022 70 %, za říjen 140 %, přičemž růst je brán oproti minulému roku, 

kdy byl covid a datovku si zřizovali všichni. Od 1.1.2023 poběží nové datovky, kdy celá 

infrastruktura je dimenzovaná tak, že umožňuje zřídit datovou schránku úplně všem. Datovky 

jsou jediný infromační systém, který má zajištěné systémové financování, tudíž finance tam 

alokované patří pouze datovkám. Systém bude kompletně bezodstávkový, čeká se na termín, 

kdy zanikne identitní systém datovek. Řeší se spolupráce s MŠMT, kdy by byly zřizovány 

datovky pro studenty ke komunikaci s univerzitami.  

Bylo plánováno, ale posouvá se o 6 měsíců - velkoobjemové datové schránky. Plánuje se 

rozšíření o posílání přílohy ve formátu zip.  

Upozorňuje, že práce na smlouvách trvala až 2,5 roku, kdy na reakce Evropské komise se 

čeká až půl roku.  

Slova se ujímá Ivan Bartoš, který navrhuje, že s komunikací s Komisí rád pomůže a ptá se, 

na současné navýšení ceny za datovou zprávu z 5 Kč na 10 Kč, což je velmi nevhodné při 

zvážení současné informační kampaně.  

R. Vrba odpovídá, že se jedná o obchodní politiku České pošty a nejedná se o rozhodnutí 

ministerstva vnitra. Osobně také vidí, toto načasování za nešťastné.  

Slova se ujímá E. Pavlíková, které ji chybí informace ohledně datových schránek pro fyzické 

osoby. Jedná se o zrušení tohoto opatření a ptá se, jestli je to změna trvalá?  

R. Vrba opakuje, že datové schránky jsou na zřízení všem připravené, zrušení povinnosti pro 

fyzické osoby je čistě politické rozhodnutí. Doplňuje, že na konferenci konané v rámci 

CZPRES se jasně usneslo, že povinnost by měla být daná. Taková cesta byla úspěšná 
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v Dánsku a Švédsku. Opakuje, že systém je připraven a fyzické osoby by měly povinnost mít 

datovou schránku s možností ze systému vystoupit.  

 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U7: Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí 

podané informace stavu, krátkodobém i dlouhodobém výhledu Datových schránek. 

Hlasování se zdrželi K. Štencel (ČÚZK) a E. Pavlíková (Česko.digital) PRO bylo 30 z 32 

přítomných členů a jejich zástupců. 

 

5.2-5.3) „Rodná čísla“ a „Provozní záležitosti týkající se RVIS jakými 

jsou termíny zasedání pro nadcházející rok“ 

Následně Ivan Bartoš vzhledem k časové tísni navrhuje body „Rodná čísla“ a „Provozní 

záležitosti týkající se RVIS jakými jsou termíny zasedání pro nadcházející rok“ vyřadit ze 

stávajícího programu a přeřadit na následující plenární zasedání RVIS. Vzhledem k tomu, že 

nikdo ze členů nevyužil možnosti se k tomuto bodu vyjádřit, dává hlasovat o usnesení 

v následujícím znění: 

Přijaté usnesení č. 2022/11/25/U8: Rada vlády pro informační společnost jednomyslně 

schválila návrh, aby body jednání Rodná čísla a Provozní záležitosti týkající se RVIS 

vzhledem k časové tísni byly vyřazeny z již schváleného programu dnešního zasedání a 

zahrnout do programu příštího plenárního zasedání.  

 

6) Ukončení jednání 

 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 


